
Sida 1 (71) 

 

Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stadshusgatan 2 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunfullmäktiges protokoll måndagen 
den 27 maj 2024 

Plats och tid  

Kommunfullmäktigesalen, klockan  13:15-22:00,  
ajournering klockan 14.57-15.20, 16.30-16.44, 18.05-19.05, 20.33-20.45 

Paragrafer  

95-130 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 

beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollet justeras av nedanstående personer: 

Klas-Herman Lundgren (S), ordförande 

Pavlos Cavelier Bizas (S), justerare 

Markus Lagerquist (M), justerare 

Sekreterare 

Sara-Carin Öhman, kommunsekreterare 

 

  

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-05-27 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-05-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Närvarande vid kommunfullmäktiges sammanträde  
den 27 maj 2024 

 
 

Närvarande ledamöter Paragrafer Närvarande ledamöter Paragrafer 

Erik Pelling (S) §§95–119 Lalla Andersson (V)  

Eva Christiernin (S)  Ingela Ekrelius (V)  

Mattias Kristenson (S) §§95–115, 117–132 Artemis Lumarker (V) §§104–117 

Helena Ersson (S) §§114–132 Anna Johansson Dahl (V)  

Pavlos Cavelier Bizas (S)  Anette Fischer (V)  

Ylva Stadell (S) §§95–115 Per-Olof Forsblom (V)  

Ulrik Wärnsberg (S)  Tarik Qureshi (V)  

Asal Gohari (S)  Kent Kumpula (SD)  

Patrik Hedlund (S)  Alexander von Uckermann (SD)  

Kia Solid (S)  Mattias Jansson (SD)  

Klas-Herman Lundgren (S)  Mike Tutsch (SD)  

Elnaz Alizadeh (S)  Emil Eneblad (SD) §§95–118 

Carl Lindberg (S)  Ehsan Nasari (C) §§95–115, 117–132 

Hilde Klasson (S)  Nora Karlsson (C)  

Rafael Waters (S) §§95–116, 118–132 Jonas Petersson (C) §§95–116 

Maria Patel (S) §§105–132 Olle Romlin (C)  

Tobias Lundblad (S) §§95–114 Viviane Obaid (C) §§116–132 

Agneta Gille (S) §§95–114 Mattias Johansson (C)  

Hannes Nelander (S) §§95–114 Mats Åhlund (C) §§103–132 

Loa Mothata (S)  Jonas Segersam (KD)  

Peder Granath (S)  Leif Boström (KD)  

Agneta Erikson (S)  Evelina Solem (KD) §§105–132 

Staffan Yngve (S)  Eva Moberg (KD)  

Therez Almerfors (M)  Christian Hermanson (KD) §§116–132 

Sofia Andersson (M)  Magnus Wikberg (KD)  

Marta Obminska (M)  Linda Eskilsson (MP) §§108–132 

Fredrik Hultman (M)   Erik Wahlström (MP)  

Kristian Ljungberg (M)   Helena Nordström Källström (MP) §§95–119 

Cecilia Forss (M)  David Ling (MP)  

Christopher Lagerqvist (M) §§116–132 Klara Ellström (MP) §§95–115 

Markus Lagerquist (M)  Jennie Claesson (L)  

John Manders (M)  Susanne Åhlander (L) §§95–120 

Magnus Åkerman (M)  Anders Wallin (L) §§98–132 

Mårten Blix (M)  Anders A Aronsson (L)  

Mats Gyllander (M)  Ludvig Arbin (L)  

Tobias Smedberg (V)  Stefan Hanna (UP)  

Hanna Victoria Mörck (V)  Lina Hamberg (UP)  

Karolin Lundström (V)    
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Protokoll 2024-05-27 
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Utdragsbestyrkande 

 

Tjänstgörande ersättare Paragrafer Ej tjänstgörande ersättare 

Dima Sarsour  (S) §§95–132 Hani Melli (S) 

Vania Luque Orrego (S) §§95–104, 115–118 Anders Grönwall (S) 

Petri Lätheenmäki (S) §§115–132 Magnus Åhrgren (S) 

Monica Östman (S) §§116–132 Kerstin Westman (S) 

Erik Dagnesjö (S) §§116–117, 119–132 Bertil Brunn (S) 

Caitlin Mc Evoy (S) §§120–132 Carolina Bringborn (M) 

 Madeleine Andersson (M) §§95–115 Lars Harlin (M) 

 Mattias Jansson (M) §§95–132 Karin Bennemo (V) 

 Anna-Karin Westerlund (M) §§95–132 

 

Karin Karelius (V) 

 Erik Wiklund (V) §§95–132 Carl Åborg (V) 

 Anna Bergström (V) §§95–103, 118–132 Huseyin Alpergin (V) 

 Dominicus Bäckström (SD) §§108–132 Karin Thalén Ottersgård (C) 

 Jan-Olov Råman (SD) §§95–132 Joakim Holmertz (C) 

 Tilde Lind (C) §§95–102, 116 Samuel Hansson (KD) 

 Victor Zhao Jansson (C) §§95–132 Lars Björndahl (UP) 

 Sara Borgström (KD) §§95–104, 107–115 Carina Kumlin (UP) 

 Viktoria Lautmann (KD) §§95–106  

Susanne Engström (MP) §§95–107, 116–132  

Joachim Höggren (MP) §§120–132  

Erik Berg (L) §§121–132  

Peter Nordgren (L) §§95–97  
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§ 95 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Pavlos Cavelier Bizas (S) och Markus Lagerquist (M) till justerare, 

2. att utse Staffan Yngve (S) och Mats Gyllander (M) till ersättare för justerarna, 

samt 
3. att justeringen sker digitalt på onsdagen den 5 juni 2024. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag. 
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Protokoll 2024-05-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 96 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar  

1. att fastställa föredragningslistan med följande ändring: 

- Ärendet ” Anmälningsärenden vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 27 maj 2024” utgår.  

Beslutsgång  

Ordföranden informerar om att inga anmälda handlingar har inkommit till 
kommunfullmäktige.  

Därefter finner ordförande att kommunfullmäktige beslutar att fastställa 

föredragningslistan med ändringen att ”Anmälningsärenden vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 27 maj 2024” utgår.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-05-27 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 97  

Inlämnade frågor till kommunfullmäktige 27 
maj 2024 

KSN-2024-00123 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade frågor får ställas och besvaras på kommunfullmäktiges 

sammanträde den 27 maj 2024.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade frågorna och 

bedömer att de får ställas. 

Inlämnade frågor 

• Fråga om kommunens ekonomi från Cecilia Forss (M)  

• Fråga om lokalt partistöd från Ehsan Nasari (C)  

• Fråga om säkerhetsåtgärder i centrala Uppsala från Sofia Andersson (M)  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag. 
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Protokoll 2024-05-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 
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§ 98  

Fråga om kommunens ekonomi från Cecilia 
Forss (M) 

KSN-2024-00123 

 

Cecilia Forss (M) har ställt en fråga till äldrenämndens ordförande Tobias Smedberg (V) 
som besvaras av densamma.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-05-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 99  

Fråga om lokalt partistöd från Ehsan Nasari (C) 

KSN-2024-00123 

 

Ehsan Nasari (C) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling (S) 

som besvaras av densamma.  
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Protokoll 2024-05-27 
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Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 
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§ 100  

Fråga om säkerhetsåtgärder i centrala 
Uppsala från Sofia Andersson (M) 

KSN-2024-00123 

 

Sofia Andersson (M) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling (S) 
som besvaras av densamma.  
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§ 101  

Inlämnade interpellationer till 
kommunfullmäktige 27 maj 2024 

KSN-2024-00124 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att första delfrågan i interpellation om att värna säkerhet vid kommunens 

kulturinstitutioner från Mattias Johansson (C) inte får ställas, samt  
2. att övriga interpellationer får ställas och besvaras på kommunfullmäktiges 

kommande sammanträde.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade interpellationerna 
och lämnar härmed sin bedömning: 

 
Den första delfrågan i Interpellation om att värna säkerhet vid kommunens 

kulturinstitutioner från Mattias Johansson (C) hör inte till fullmäktiges, en nämnds eller 
en fullmäktigeberedning handläggning och bör därmed inte få ställas.  

Inlämnade interpellationer 

• Interpellation angående kommunens hantering av fördelningen av 

träningstider från Tilde Lind (C) 

• Interpellation om att värna säkerhet vid kommunens kulturinstitutioner från 
Mattias Johansson (C) 

• Interpellation om kameror på skolor från Sofia Andersson (M) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-05-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 102  

Inlämnade motioner till kommunfullmäktige 
27 maj 2024 

KSN-2024-00125 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade motioner överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning 

• Motion om att öka kunskapen och medvetenheten kring övergångsåldern från 
Jennie Claesson (L) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-05-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 103  

Avsägelser vid kommunfullmäktige 27 maj 
2024 

KSN-2024-00082 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att entlediga Madeleine Andersson (M) från uppdraget som ledamot i 

socialnämnden, 
2. att entlediga Sten Aleman (KD) från uppdraget som ledamot i kulturnämnden,  

3. att entlediga Vivianne Eriksson (M) från uppdraget som ersättare i 
socialnämnden,  

4. att entlediga Wondmagegn Ejigu Kebede (V) från uppdraget som ersättare i 

omsorgsnämnden,  
5. att entlediga Stefan Lindström (SD) från uppdraget som ersättare i 

kommunfullmäktige, samt 
6. att hemställa till länsstyrelsen om ny sammanräkning. 

Beslutsunderlag 

• Protokoll från valberedningen daterat 23 maj 2024 

Yrkande 

Kent Kumpula (SD) yrkar att Stefan Lindström (SD) entledigas från uppdraget som 

ersättare i kommunfullmäktige.  

Kommunfullmäktiges sekretariat bekräftar att avsägelse inkommit.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller valberedningens förslag 
kompletterat med yrkande från Kent Kumpula (SD).  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-05-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 104  

Fyllnadsval vid kommunfullmäktige 27 maj 
2024 

KSN-2024-00082 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Vivianne Eriksson (M) till ledamot i socialnämnden, 

2. att utse Sara Borgström (KD) till ledamot i kulturnämnden,  
3. att utse Jan Öman (M) till ersättare i socialnämnden,  

4. att bordlägga val av ersättare (V) i omsorgsnämnden, samt 
5. att bordlägga val av ersättare (C) i miljö- och hälsoskyddsnämnden. 

Beslutsunderlag 

• Protokoll från valberedningen daterat 23 maj 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller valberedningens förslag. 
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Protokoll 2024-05-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 105  

Näringslivsprogram 2024-2027 

KSN-2023-03219 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta Näringslivsprogram för Uppsala kommun i enlighet med ärendets 
bilaga 1.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige fattade den 30 januari 2017 (§20) beslut om att anta Uppsala 

kommuns näringslivsprogram. Näringslivsprogrammets handlingsplan 2021–2023 

beslutades därtill av kommunstyrelsen den 16 december 2020 (§336). Tidsperioden för 

handlingsplanen löper ut varpå en ny handlingsplan har arbetats fram. I samband med 
detta har behovet av att även uppdatera näringslivsprogrammet identifierats. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 50 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 43 

• Tjänsteskrivelse daterad 7 feb 2024 

• Bilaga 1: Uppsala kommuns näringslivsprogram 

• Bilaga 2: Handlingsplan för näringslivsprogrammet 2024–2027 

• Bilaga 3: Uppsala Vatten och Avfall AB:s yttrande 

• Bilaga 4, Arbetsmarknadsnämndens yttrande 

• Bilaga 5, Räddningsnämndens yttrande 

• Bilaga 6, Kulturnämndens yttrande 

• Bilaga 7, Gatu- och samhällsmiljönämndens yttrande 

• Bilaga 8, Plan- och byggnadsnämndens yttrande 

• Bilaga 9, Miljö- och hälsoskyddsnämndens yttrande 

• Bilaga 10, Utbildningsnämndens yttrande 
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Yrkanden  

Stefan Hanna (UP), Kent Kumpula (SD), Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och David 
Ling (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att anta Näringslivsprogram.  

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar 

(1) att stryka första raden under inledningen där det står följande: ”Uppsala –ett 

innovativt kunskapssamhälle som driver utveckling”, 
(2) att ändra målet från 2000 nya arbetstillfällen per år till 2500,  
(3) att inkludera ett sjunde målområde: Uppsala ska ha en välutvecklad politik för 

småföretag inom de gröna näringarna, hantverk, service och handel. 

Stefan Hanna (UP) och David Ling (MP) yrkar avslag till ändringsyrkandena från Ehsan 
Nasari (C) med flera.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer ändringsyrkandet från Ehsan Nasari (C) med flera mot Stefan 
Hannas (UP) med fleras yrkande om avslag på detsamma. Ordförande finner att 

kommunfullmäktige avslår ändringsyrkandet från Ehsan Nasari (C) med flera.  

Därefter finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag 

att anta Näringslivsprogram 2024-2027. 

Reservationer 

Kristdemokraterna, Moderaterna och Centerpartiet reserverar sig mot beslutet att 

avslå ändringsyrkandet till fördel för eget yrkande.  

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Uppsala kommun har en tydlig svensk ambitionsnivå, att vara bland de bästa i 

jämförbara kommuner till 2027. 

Uppsala kommun har en tydlig global ambitionsnivå, bland det bästa 

näringslivsklimatet i världen. 

Mest fokus kommer kommunen ägna åt interna förbättringar där kommunen har 

full rådighet. Förbättringarna ska ske inom områden som är mätbara och ska 
bäras framåt som en del av kommunens kulturskifte mot en servicekultur. 

Kunderna och ägarna ska vara i fokus. I en kommun är kunderna och ägarna ofta 
samma person eller organisation, att förstå det är en viktig del av skapandet av en 

stark servicekultur.  
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Samtliga förvaltningar och bolag ska beskriva minst tre mätbara förbättringar 
som bidrar till kommunens övergripande måluppfyllelse. 

Parallellt med det interna förbättringsarbetet satsar också kommunen på att 
bygga och stärka följande branschkluster tillsammans med näringsliv och 

universitet. Life Science, Grön utveckling, Digital utveckling och Besöksnäringen. 

Genom att stärka dessa fyra branschkluster kommer Uppsala kommun snabbt 
stärkas som attraktiv näringslivskommun. 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 
I näringslivsprogrammet nämns att upphandlingsverksamheten ska bidra till 

social, ekologisk och ekonomisk hållbarhet. Detta är i och för sig inte fel, däremot 

bör det inte tillämpas om det innebär onödigt fördyrande särkrav i 

upphandlingsförfarandet, som till exempel krav på leverantörer med elektriska 
fordon och maskiner, något som skulle kunna 

snedvrida den fria konkurrensen, missgynna mindre och kapitalsvaga företag och 
även fördyra upphandlingar. Kommunala särkrav och onödig 

administrationsbörda för företagen måste motverkas. 

Vi behöver även prioritera och kvalitetssäkra upphandlingsverksamheten för att 

säkerställa att våra företag kan konkurrera på rättvisa villkor. För att motverka 

arbetslivskriminalitet måste vi säkerställa att inga offerter med uppenbara 
underpriser accepteras. Näringslivspolitiken hänger även ihop med övrig politik, 

allt ifrån trygghetsfrågan, skattefrågor och bostad och infrastrukturfrågor. 

Uppsala kommun måste vara attraktiv att leva i och verka i. 

Vi behöver även på djupet kartlägga förekomsten och utbredningen av 

brottslighet inom vår kommun för att kunna rikta in våra trygghetsåtgärder där de 
behövs som mest. Enligt Svenskt Näringsliv kostar brottsligheten närmare 100 

miljarder om året för svenska företag. 41 % av de brottsutsatta företagen har 
slutat att anmäla brott till polisen då man upplever att polisen inte tar 

utvecklingen på allvar. Vi som kommun är skyldiga att göra vad vi kan för att 

minimera förekomsten av brottslighet. Att acceptera uppenbara underpriser i 
upphandlingar är inte rätt väg att gå. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) anmäler följande 
särskilda yttrande: 

Från 2018 till 2024 har Näringslivsprogrammet för Uppsala kommun utvecklats för 

att bättre adressera de nya ekonomiska och samhälleliga utmaningarna. Det finns 

en tydligare inriktning mot hållbar tillväxt, innovation, och digitalisering i det 

senare programmet, samt en starkare betoning på specifika strategier för att 

uppnå dessa mål. Dessutom framhäver 2024 års program också betydelsen av 

samverkan och partnerskap, inte bara inom kommunen utan också med 
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näringslivet och andra externa aktörer, för att stärka Uppsalas position som en 

attraktiv, innovativ och hållbar aktör. 

Handlingsplanen innehåller mycket bra och har tydligt förbättrats sedan 2018 års 

version och har nu större fokus på företagen. Men det finns brister i mätbarhet i de 

föreslagna åtgärderna. Diffusa och icke mätbara målsättningar om att ”ha höga 

ambitioner” kommer inte förpliktiga till någon positiv förändring, än mindre går 

det att följa upp. Vi saknar också flera viktiga områden i både 

Näringslivsprogrammet och Handlingsplanen. Framför allt lyser landsbygden helt 

med sin frånvaro. Uppsala är landets folkrikaste landsbygdskommun men trots 

det finns inga planer för att underlätta för kommunens alla företagare på just 

landsbygden. Majoriteten av våra företag i Uppsala kommun är små och 

medelstora företag, och de allra flesta jobb skapas i just dessa. Därför borde det 

också ha funnits ett målområde om små företagens förutsättningar. Vi kan bara 

beklaga att småföretagsperspektivet saknas i både programmet och 

handlingsplanen.   

Det är också en stor brist att i arbetet att ta fram planen har välfärdssektorn i stort 

sett bortsetts från, som en viktig del av Uppsalas näringsliv. I de nämnder som har 

störst andel av kommunens upphandlade verksamhet (vård och omsorg) har 

programmet och handlingsplanen över huvud taget inte behandlats vid 

nämndens sammanträden. 

Det är positivt att styret valde att bifalla vårt yrkande om att tidig dialog och 

relevanta kriterier kan främja gröna och innovativa lösningar som gynnar hållbara 

och teknologiskt avancerade erbjudanden från små och medelstora företag.  
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Protokoll 2024-05-27 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 106  

Riktlinje för informationssäkerhet, dataskydd 
och cybersäkerhet 

KSN-2023-03218 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att fastställa förslag till riktlinje för informationssäkerhet, dataskydd och 

cybersäkerhet i ärendets bilaga 1.  

Sammanfattning 

Sedan tidigare finns en riktlinje för informationssäkerhet beslutad av kommun- 

styrelsen med diarienummer KSN-2019-0350. Syftet med den uppdaterade riktlinjen är 

att skapa tydligare förutsättningar för ett systematiskt och integrerat arbete med 
informationssäkerhet, dataskydd och cybersäkerhet i kommunkoncernen. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 51 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 44  

• Tjänsteskrivelse daterad 18 januari 2024.  

• Bilaga 1, Förslag till riktlinje för informationssäkerhet daterad 18 januari 2024. 

Yrkanden 

Alexander von Uckermann (SD) och Patrik Hedlund (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag att fastställa riktlinjen. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 

fastställa riktlinje för informationssäkerhet, dataskydd och cybersäkerhet. 

Särskilt yttrande 

Alexander von Uckermann (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 
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Cyberbrottsligheten är ett växande systemhot som riskerar att äventyra 
kommunens välfärdsuppdrag. Det är bra att kommunen uppdaterar sin riktlinje 
för att tydligt inkludera dataskydd och cybersäkerhet. Vi vill än en gång poängtera 

behovet av att all samhällskritisk verksamhet ska kunna utföras analogt. Vi vill 
även påpeka att all samhällskritisk personal regelbundet behöver övas i 
krishantering och analogt arbete på en operativ nivå. Den teknologiska 
utvecklingen, en digital brottslighet och oro i vår omvärld, visar på att vår 

verksamhet måste kunna hantera även de värsta former av störningar. 
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§ 107  

Slutuppföljning Avfallsplan 2014-2022 

KSN-2022-00528 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att godkänna slutuppföljning för avfallsplan 2014–2022. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträdet den 19 september 2022 § 322 att 
anta Avfallsplan för Uppsala kommun 2023. 

 

Enligt Naturvårdsverkets föreskrifter ska den kommunala avfallsplanen beskriva hur 

mål och åtgärder i den föregående avfallsplanen har följts upp samt resultaten av 
uppföljningen. För att svara upp mot detta utgjorde bilaga 5 i Avfallsplan 2023 en 
uppföljning av föregående avfallsplan, som gällde åren 2014–2022. 

 
Eftersom tre månader av den period som den förra avfallsplanen omfattade återstod 

när den nya antogs har Uppsala Vatten och Avfall AB:s styrelse föreslagit 
kommunfullmäktige att godkänna en slutuppföljning för Avfallsplan 2014–2022. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 10 april 2024 § 83 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 76 

• Tjänsteskrivelse daterad den 21 februari 2024 

• Bilaga 1, protokollsutdrag och beslutsunderlag Uppsala Vatten och Avfall AB:s 
styrelse 16 november 2023 § 93 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 

godkänna slutuppföljningen av Avfallsplan 2014-2022.  
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§ 108  

Redovisning av motioner som inte slutgiltigt 
behandlats av kommunfullmäktige 2024 

KSN-2024-00364 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att godkänna redovisningen av motioner som inte slutgiltigt behandlats per 

den 1 mars 2024. 

Sammanfattning 

I kommunfullmäktiges arbetsordning §12 anges att kommunstyrelsen under april 

månad varje år ska lämna en redovisning till kommunfullmäktige över motioner som 

kommit in till fullmäktige till och med året dessförinnan och som inte slutgiltigt 
behandlats av fullmäktige. 

 
Kommunledningskontoret har tagit fram en sammanställning över motioner som inte 

är slutgiltigt behandlade av kommunfullmäktige per den 1 mars 2024. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 10 april 2024 § 82 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 75  

• Tjänsteskrivelse daterad 27 februari 2024  

• Bilaga 1, Sammanställning över motioner som inte slutgiltigt behandlats av 
kommunfullmäktige 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) och Ulrik Wärnsberg (S) yrkar bifall till kommunstyrelsen förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 

godkänna redovisningen av motioner som inte slutligt behandlats av 
kommunfullmäktige 2024.  
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Protokoll 2024-05-27 
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Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande:  

En skyndsam och pålitlig motionsbehandling är ett hygienkrav för den 

demokratiska processen. Tyvärr har beredningen av flertalet motioner dragit ut på 

tiden på ett oförsvarligt sätt och åter igen givit skäl för Uppsalas föga smickrande 
epitet som långbänkarnas stad. Visa motioner har däremot lyckats hamna i 
gräddfiler eller strategiska snabbspår där det hanterats föredömligt skyndsamt. 

En motionsbehandling som på det viset plockar russinen ur kakan utifrån vad som 
ger styret taktiska fördelar ämnar inte att ingjuta förtroende för våra 
demokratiska institutioner, snarare tvärt om. 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande:  

Det är anmärkningsvärt att det tar så lång tid att behandla motioner. Det skadar 
kommunens produktivitet och demokratins genomslag när ärendeprocessen drar 

ut på tiden. Det ska inte behöva ta över ett år att få en motion behandlad. Styret 
behöver ta ett samlat grepp för att effektivisera ärendehanteringen. Det är också 

anmärkningsvärt och ett hot mot demokratin att styret vägrar att låta en hel del 
interpellationer och frågor från att överhuvudtaget få ställas. 

 

  



Sida 23 (71) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-05-27 
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§ 109  

Revisorsrapport i enlighet med 7§ Lag 
(2005:590) om insyn i vissa finansiella 
förbindelser med mera 

KSN-2024-00570 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att godkänna revisorsrapporterna för Uppsalahem AB, Uppsala kommun 
skolfastigheter AB, Uppsala vatten och avfall AB samt Uppsala kommun arenor 

och fastigheter AB i enlighet med ärendets bilagor 1–4. 

Sammanfattning 

Lagen (2005:590) om insyn i vissa finansiella förbindelser trädde i kraft år 2006 i syfte att 
implementera transparensdirektivet för att motverka otillbörlig konkurrens genom 

otillåtna stöd.   

Lagen ställer krav på öppen och separat redovisning i offentliga bolag där staten, 

kommuner eller landsting har ett direkt eller indirekt dominerande inflytande genom 

ägande, finansiell medverkan eller genom de regler som gäller för bolaget. Bolag som 

har en nettoomsättning överstigande 40 miljoner euro omfattas av denna lag.  

I stadshuskoncernen berörs Uppsalahemkoncernen, Uppsala kommun skolfastigheter 
AB, Uppsala vatten och avfall AB och Uppsala kommun arenor och fastigheter AB. 

Bolagets revisor ska för varje räkenskapsår granska om redovisningen fullgjorts i 
enlighet med bestämmelserna i denna lag.  

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 10 april 2024 § 84 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 77 

• Tjänsteskrivelse daterad 26 februari 2024 

• Bilaga 1, Uppsalahem AB:s redovisning och revisionsrapport 

• Bilaga 2, Uppsala kommun skolfastigheter AB:s redovisning och 
revisionsrapport 

• Bilaga 3, Uppsala vatten och avfall AB:s redovisning och revisionsrapport 
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• Bilaga 4, Uppsala kommun arenor och fastigheter AB:s redovisning och 
revisionsrapport 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 
godkänna revisorsrapport i enlighet med 7§ Lag (2005:590) om insyn i vissa finansiella 
förbindelser med mera.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-05-27 
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§ 110  

Svar på motion om ljuskonstverk vid 
Flogstamasten från Stina Jansson och Lovisa 
Johansson (FI) 

KSN-2022-02698 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå motionen.  

Sammanfattning 

Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) föreslår i en motion väckt 19 september 

2022 att utreda möjligheten till ett ljuskonstverk vid Flogstamasten, utreda hur 
ljuskonstverket kan vara självförsörjande på förnybar energi via exempelvis solceller. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 52 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 45 

• Tjänsteskrivelse daterad 23 februari 2024 

• Bilaga 1, Motion om ljuskonstverk vid Flogstamasten från Stina Jansson och 
Lovisa Johansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag kulturnämnden 8 februari 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 
avslå motionen.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-05-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 111  

Svar på motion om sysselsättning för 
långtidsarbetslösa från Lisen Burmeister (SD) 
med flera 

KSN-2023-01391 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Lisen Burmeister (SD) och Dominicus Bäckström (SD) föreslår i en motion väckt 24 april 

2023 att styret utreder möjligheterna för hur ett projekt med sysslor för de med 
ekonomiskt bistånd skulle kunna genomföras, samt att Uppsala kommun har som 
målsättning att alla i arbetsför ålder och med en hälsa som tillåter ska sättas i någon 

form av sysselsättning ifall de uppburit försörjningsstöd i mer än ett år. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 53 

• Tjänsteskrivelse daterad 23 februari 2024 

• Bilaga 1, Motion om sysselsättning för långtidsarbetslösa från Lisen Burmeister 

(SD) med flera 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämnden 2024-02-16 

Yrkanden 

Mårten Blix (M), Mattias Kristensson (S), Ehsan Nasari (C), Erik Wiklund (V), Stefan 

Hanna (UP) och Eva Moberg (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att besvara 
motionen.  

Dominicus Bäckström (SD) yrkar bifall till motionen.  
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Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer Mårten Blix (M) med fleras yrkande om bifall till kommunstyrelsens 
förslag mot Dominicus Bäckströms (SD) yrkande att bifalla motionen. Ordföranden 
finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att besvara motionen 

med föredragningen i ärendet.  

Reservationer 

Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 

följande motivering: 
Det gäller att se lösningarna, istället för att se problem. Det skulle till exempel 

kunna ses som en form av arbetsträning för de långtidsarbetslösa. Bara att få in 
rutinen att kliva upp på morgonen och ta sig till arbetsträningen för att där 

genomföra samhällsnyttiga sysslor i någon timme, det vore bra och motiverande 
för den enskilde samtidigt som samhället får hjälp med sysslor. 

Särskilda yttranden  

Ehsan Nasari (C) anmäler följande särskilda yttrande: 
Vi har betydande utmaningar med kompetensförsörjning i vår kommun. Vårt 

näringsliv skriker efter kompetens och vi behöver fler personer i välfärden, 
exempelvis inom äldreomsorgen. Samtidigt får cirka 1300 Uppsalabor ekonomiskt 

bistånd varje månad på grund av arbetslöshet. I Uppsala har vi också cirka 550 

ukrainska flyktingar som har anvisats till oss, där häften av dem som är i arbetsför 

ålder står utanför arbetsmarknaden. Vi behöver ha en mer aktiv 
arbetsmarknadspolitik i vår kommun. I Uppsala ska alla barn kunna se sina 

föräldrar gå till jobbet, det är också via jobben som vi kan stärka integrationen i 

Uppsala och i Sverige.  

Med detta sagt så ställer enheten för ekonomiskt bistånd redan idag krav på 

individer som söker försörjningsstöd. Om individen inte är förhindrad att arbeta på 
grund av sjukdom, pågående missbruk eller liknande så ställs villkor på olika 
insatser för rätten till biståndet. Personen ska vara inskriven på 
Arbetsförmedlingen och följa myndighetens planering.  

Enligt gällande lagstiftning och praxis kan inte socialtjänsten kräva att den 
enskilde deltar i oavlönad sysselsättning som inte är att betrakta som arbete eller 

arbetsmarknadspolitisk åtgärd (RF dom den 26 oktober 1995, mål 648–1994).   

Det pågår också två statliga utredningar på området. En så kallad 
bokstavsutredning om att införa en aktivitetsplikt – deltagande i heltidsaktivitet 
för rätt till försörjningsstöd (S2022: E) samt utredning om öka drivkrafter och 
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möjligheter till arbete i försörjningsstödet (dir. 2022:124, samt tilläggsdirektiv 
2023:70). 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Det är en mycket viktig motion. Svenskt generellt välståndsbygge har som en av 

sina viktigaste pelare att alla som kan arbeta ska arbeta. Oavsett om det är 

arbeten tillgängliga på arbetsmarknaden eller arbetsuppgifter med karaktär av 
arbetsträning. 
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§ 112  

Svar på motion om att inrätta en 
planberedning från Ehsan Nasari och Victor 
Zhao-Jansson (C) 

KSN-2023-01916 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med hänvisning till föredragningen. 

Sammanfattning 

Ehsan Nasari och Victor Zhao-Jansson (C) föreslår i en motion väckt 19 juni 2023 att 

kommunstyrelsen ges i uppdrag att inrätta en planberedning med deltagande av 
representanter från kommunstyrelsen samt berörda nämnder och bolag. Syftet skulle 
vara att ge djupare information om strategiska fysiska planeringsfrågor, säkerställa 

skilda perspektiv, hantera målkonflikter, stärka medborgarnas tillit till demokratin 

samt skapa förutsättningar för breda politiska överenskommelser. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 54  

• Tjänsteskrivelse daterad 26 februari 2024  

• Bilaga 1, Motion om att inrätta en planberedning från Ehsan Nasari och Victor 
Zhao-Jansson (C) 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Erik Pelling (S), Victor Zhao Jansson (C), Anders A Aronsson (L), Stefan 

Hanna (UP), Magnus Wikberg (KD) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag att besvara motionen med hänvisning till föredragningen.  

Kent Kumpula (SD), Ehsan Nasari (C), Magnus Wikberg (KD) och Therez Almerfors (M) 
yrkar  
att samtliga partier som har representation i kommunstyrelsen får delta i 

planeringsforumet med minst en representant per parti, så att inget enskilt parti blir 

utestängt från forumet. 



Sida 30 (71) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-05-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Jennie Claesson (L) yrkar avslag till Kent Kumpulas (SD) med fleras tilläggsyrkande.  

Ajournering 

Mötet ajourneras klockan 16.30 – 16.44. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Kent Kumpulas (SD) med fleras tilläggsyrkande mot Jennie 

Claessons (L) yrkande om avslag på detsamma och finner att kommunfullmäktige 

avslår tilläggsyrkandet.  

Därefter finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag 
att besvara motionen med hänvisning till föredragningen.  

Reservationer 

Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande. 

Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 
följande motivering: 

Det enda rimliga till ett planeringsforum är att samtliga partier som har 
representation i kommunstyrelsen får delta med minst en representant per parti, 

så att inget enskilt parti blir utestängt från forumet. Det vore ytterst 
anmärkningsvärt och ett fullständigt fiasko ur demokratisk synvinkel om Uppsalas 

näst största oppositionsparti exkluderas och utestängs från att kunna delta i det 

nya planeringsforumet. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) anmäler följande särskilda yttrande: 

Uppsalas stadsbyggnadspolitik har de senaste åren präglats av djupa 

skyttegravar. Denna stora oenighet har bland annat inneburit att ett 
tvåmandatsparti (UP) har blivit tungan på vågen och att Uppsala kommun ska 
snart ha en lokal folkomröstning. Tidigare har det funnits en bred enighet i 

Uppsalas utveckling då Socialdemokraterna och Moderaterna i regel har varit 
överens om de stora dragen i stadsbyggnadspolitiken. Nu när de inte är överens 

finns det inte tillräckliga ramverk för att garantera en långsiktighet över 
mandatperioderna. För att råda bot på detta och förbättra förutsättningarna för 

enighet och samsyn, men också för att förankra plan- och byggfrågorna bättre hos 

såväl politiska partier som våra invånare, föreslog Centerpartiet bildande av en 
Planberedning i en motion. 
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Idén från Centerpartiet var en beredning under kommunstyrelsen, där alla partiers 
gruppledare och kommunalråd, presidierna för Plan-och byggnadsnämnden och 
Gatu-och samhällsmiljönämnden samt berörda förvaltningschefer deltog. 

Planberedningen skulle behandla alla strategiska planuppdrag, översiktliga 
planer, bevarandeplaner för innerstaden, större trafikplaner, för väg, järnväg, flyg, 
regionala trafikplaner, tvärsektoriella frågor som kunder beröra miljö, energi, 
vatten, fjärrvärme, kultur-stadsmiljö och bostadsbyggande. Uppsala kommun 

växer, och samhällsbyggnadsfrågorna kommer oundvikligen att vara högaktuella 
för en lång tid framöver. Det är också frågor som inte sällan polariserar och 
splittrar. Genom att ha en bra process för att hantera dessa frågor kan många 

konflikter förebyggas. 

Förslaget från kommunstyrelsen var att Centerpartiets motion skulle besvaras, 

men det politiska styret föreslog att i stället inrätta ett Planeringsforum. 

Planeringsforum blir en arena för informationsutbyte men inte ett formellt 

beredande organ. Att vår motion har fått gehör är bra för Uppsala kommuns 
framtida utveckling. Vi hade naturligtvis hellre sett detta genomfört med just en 

beredning, men ett Planeringsforum är ett steg i rätt riktning, varför vi också biföll 
förslaget. Från Centerpartiet betraktar vi det nya Planeringsforumet som ett 
startskott för ökad transparens och bättre förankring av plan- och byggfrågor i 

Uppsala kommunen.  

Det politiska styret har valt att utesluta Sverigedemokraterna från 
Planeringsforum, detta anser vi är olyckligt. För att skapa goda förutsättningar för 

en positiv utveckling av Uppsala kommun är det klokt att samtliga demokratiskt 

valda partier i Uppsala kommunfullmäktige får en representation. Därför yrkade vi 
på att Sverigedemokraterna skulle få representation, något som avslogs av S, V, 

Mp och L. 

Therez Almerfors (M) anmäler följande särskilda yttrande: 
Medborgardialogen har stor förbättringspotential i Uppsala kommun. Vi ska vara 

stolta att vi är en kommun som många människor vill flytta till i motsats till de 
kommuner som människor flyttar från. Men att växa förpliktigar.  

Bredare politisk förankring och tidigare och tydligare dialog med medborgarna är 
viktigt. Det sista marknadens aktörer efterfrågar är fler politiska lager som 

försvårar processer vilket ett organ utan beslutsmandat riskerar att få. Tid är 
pengar och vi ser vissa risker med att ledtiderna inte minskar utan ökar vilket 

också fördyrar byggandet i Uppsala. Från vårt perspektiv är det mest angelägna 
att dialog och process startar tidigare så att vi fattar bättre och mer välgrundade 
politiska beslut i dialog med Uppsalaborna. Exempelvis vore det mer effektivt ifall 

mark-och exploateringsutskottet tog ett större ansvar och kunde agera mer 
beredande för ökad dialog. För de som vill bygga i Uppsala är det en djungel att 
veta var i organisationen vilka beslut fattas som kommer att påverka deras planer. 
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Här behöver kommunen bli tydligare, vi ska vara en partner, inte en motpart för de 
som vill bygga. 
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§ 113  

Svar på motion om idrottens dag från Stefan 
Hanna (UP) 

KSN-2023-02467 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bifalla motionen, samt 

2. att uppdra till idrott-och fritidsnämnden att genomföra utredningen. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna (UP) föreslår i en motion väckt 11 september 2023 att Uppsala kommun 

utreder om, och i så fall hur, ”Idrottens dag” kan etableras i Uppsala kommun. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 6 mars 2024 § 55  

• Tjänsteskrivelse daterad 6 mars 2024  

• Bilaga 1, Motion om idrottens dag från Stefan Hanna (UP)  

• Bilaga 2, protokollsutdrag från idrotts- och fritidsnämnden 12 februari 2024 

Yrkanden  

Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Maria Patel (S) och Karolin Lundström (V) yrkar 

bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Ehsan Nasari (C), Anders Wallin (L), Jonas Segersam (KD), Mattias Johansson (C) och 
Anders A Aronsson (L) yrkar att motionen ska besvaras med hänvisning till 
föredragningen i ärendet.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Stefan Hannas (UP) yrkande att bifalla kommunstyrelsens förslag 
att bifalla motionen mot Ehsan Nasaris (C) med fleras yrkande att besvara motionen 

med hänvisning till föredragningen.  

Omröstning begärs och genomförs. 
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Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 
Rösta Ja för att bifalla motionen, rösta Nej för att besvara motionen. 

Med 41 ja-röster mot 32 nej-röster och 7 ledamöter som avstår från att rösta finner 
ordförande att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsen förslag att bifalla 

motionen.  

Därefter ställer ordföranden Stefan Hannas (UP) yrkande att bifalla kommunstyrelsens 
förslag mot avslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag att uppdra till idrott-och fritidsnämnden att genomföra 
utredningen.  

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 

Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 
Ylva Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), 

Klas-Herman Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), 
Rafael Waters (S), Maria Patel (S), Tobias Lundblad (S), Agneta Gille (S), Hannes 
Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), 

Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla Andersson 

(V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), Anna Johansson Dahl (V), Anette Fischer 

(V), Per-Olof Forsblom (V), Tarik Qureshi (V), Linda Eskilsson (MP), Erik Wahlström (MP), 
Helena Nordström Källström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström (MP), Stefan Hanna 

(UP), Lina Hamberg (UP), Dima Sarsour (S) och Erik Wiklund (V)- 

Nej-röst avger: 
Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 

Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), John Manders (M), 
Magnus Åkerman (M), Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Ehsan Nasari (C), Nora 

Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), Mattias Johansson (C), Mats Åhlund 
(C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), 

Magnus Wikberg (KD), Jennie Claesson (L), Sussie Åhlander (L), Anders Wallin (L), 

Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Madeleine Andersson (M), Mattias Jansson (M), 
Anna-Karin Westerlund (M), Victor Zhao Jansson (C) och Sara Borgström (KD). 

Avstår gör: 
Kent Kumpula (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch 
(SD), Emil Eneblad (SD), Dominicus Bäckström (SD) och Jan-Olov Råman (SD).  

Reservationer 

Centerpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  
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Särskilda yttranden 

Lina Hamberg (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Idrottsrörelsen har länge haft en stor betydelse för vårt samhälles positiva 

utveckling. Idrottsrörelsernas betydelse för en socialt- och ekonomiskt hållbar 

utveckling är stor. Idrotten bjuder människor på värdefull fysisk och intellektuell 

träning och viktig socialt sammanhang. Idrottsrörelserna fostrar också 

kämparförmåga och förmåga att fokusera på ett mål och på vad som krävs för att 

uppnå måluppfyllelse. Idrottsrörelsen och det den representerar har stor betydelse 

för ett samhälle som vill tillhöra de mest framgångsrika samhällena. Det är också 

därför som hela världens samhällen är starkt engagerade i idrott och satsar stort 

för att profilera de lag och idrottare som kan stärka ett särskilt samhälles positiva 

image.  

En idrottens dag kommer att bjuda idrottsföreningarna en mycket positiv chans 

att visa upp sina betydelsefulla verksamheter samtidigt som det blir ett roligt årligt 

evenemang för oss Uppsalabor. Idrottens dag har alla chanser att bli ett lika 

framgångsrikt och uppskattat årligt arrangemang som Kulturnatten. 

Ehsan Nasari (C) anmäler följande särskilda yttrande: 

Begreppet Idrottens dag är redan ett etablerat begrepp som 

Riksidrottsförbundet äger. Idrottens dag i skolan är en kul dag med fysisk 

aktivitet för att höja kunskapen om barns idrottande och bygga broar mellan 

skolan, barnen och idrottsrörelsen. Målet är att fler ska kunna och vilja idrotta 

hela livet.  

Sedan 2021 bedriver Idrotts- och fritidsnämnden Uppsala Summer Zone på 

Studenternas bandypist i samverkan med Uppsala Arenor och fastigheter samt 

flertalet kommunala nämnder. Uppsala Summer Zone är en öppen och 

kostnadsfri spontanaktivitetsplats där alla oavsett ålder och funktion är varmt 

välkomna. Ett viktigt och vinnande koncept är det nära och fina samarbete som 

kommunen har med Uppsalas föreningsliv samt övriga viktiga aktörer för att 

göra platsen full av aktiviteter och rörelseglädje. Sedan sommaren 2023 har 

platsen blivit en godkänd PEP-park.  

Idrotts- och fritidsnämnden är nu i stånd att undersöka möjligheterna till att 

utveckla konceptet från Uppsala Summer Zone genom att; skapa Mini 

Aktivitets Zone på flera platser centralt och på landsbygden, upprätthålla 

konceptet med organiserade spontanaktiviteter under höst och vintertid i 

idrottshallar för barn och unga och i samverkan med idrottsföreningar. 
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Nämnden planerar även in aktiviteter under Kulturnatten på Uppsala Summer 

Zone i samverkan med idrottsföreningar. 

Intentionerna i Stefan Hannas motion kan med fördel omhändertas inom 

ramen för de etablerade samarbeten som finns i Uppsala Summer Zone, som 

också kan och kommer att utvecklas. Därför yrkade Centerpartiet att motionen 

skulle besvaras, något som även en enig Idrott-och fritidsnämnd ansåg.   
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§ 114  

Interpellation om företagarnas 
brottsutsatthet från Mattias Johansson (C) 

KSN-2024-00710 

 

Mattias Johansson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande 
Erik Pelling (S) som besvaras av densamma. 

Anföranden hålls av: Mattias Johansson (C), Erik Pelling (S), Sofia Andersson (M) och 

Ehsan Nasari (C).  
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§ 115  

Interpellation om psykisk ohälsa bland barn 
och unga från Ehsan Nasari (C) 

KSN-2024-00711 

 

Ehsan Nasari (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Erik 
Pelling (S) som besvaras av utbildningsnämndens ordförande Eva Christiernin (S). 

Anföranden hålls av: Ehsan Nasari (C), Eva Christiernin (S), Tarik Qureshi (V), Lina 

Hamberg (UP), Olle Romlin (C), Leif Boström (KD), Linda Eskilsson (MP), Evelina Solem 
(KD), Sofia Andersson (M), Hanna Victoria Mörck (V), Magnus Wikberg (KD) och Asal 
Gohari (S). 
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§ 116  

Ansvarsfrihet för styrelsen i 
Samordningsförbundet i Uppsala län 
verksamhetsåret 2023 

KSN-2024-01341 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bevilja styrelsen för Samordningsförbundet i Uppsala län samt dess 
enskilda förtroendevalda ansvarsfrihet för 2023 års verksamhet. 

Deltar ej i beslut 

Mattias Kristenson (S) och Ehsan Nasari (C) deltar inte i debatt och beslut med 
anledning av jäv. 

Sammanfattning 

Samordningsförbundet har till Uppsala kommunfullmäktige överlämnat handlingar 
rörande granskningen av verksamhetsåret 2023 samt hemställt till Uppsala 

kommunfullmäktige att ta ställning till om förbundets styrelse ska beviljas 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023.  
 

Det sakkunniga biträdet har granskat förbundets verksamhet och redovisning för 2023 
och bedömer sammantaget att Samordningsförbundet Uppsala län säkerställt att 

verksamheten sköts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredställande sätt samt att den interna kontrollen är tillräcklig. 

 

Samordningsförbundets revisorer har granskat förbundets verksamhet och 
redovisning för 2023 och bedömer sammantaget att styrelsen i Samordningsförbundet 
Uppsala län har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk 

synpunkt tillfredsställande sätt och att den interna kontrollen har varit tillräcklig samt 

att resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de finansiella mål och 
verksamhetsmål som är uppställda.  
Samordningsförbundets revisorer tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter beviljas 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023.  
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Beslutsunderlag 

• Kommunfullmäktiges presidiums förslag till beslut daterat 21 maj 2024 

• Bilaga 1, Samordningsförbundets årsredovisning 2023 

• Bilaga 2, Revisionsrapport 2023 från Ernst&Young (EY) 

• Bilaga 3, Revisionsberättelse 2023 från KPMG 

• Bilaga 4, Revisionsberättelse 2023 från revisorerna 

• Bilaga 5, Granskningsrapport av bokslut och årsredovisning KPMG 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag att bevilja 
styrelsen för Samordningsförbundet i Uppsala län samt dess enskilda förtroendevalda 

ansvarsfrihet för 2023 års verksamhet. 
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§ 117  

Detaljplan för Kapacitetsstark kollektivtrafik, 
delsträcka A-B 

KSN-2023-02638 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att återremittera ärendet för att antagande av samtliga delsträckor ska ske 

samfällt i kommunfullmäktige. 

Deltar ej i beslut 

Rafael Waters (S) deltar inte i debatt och beslut med anledning av jäv. 

Sammanfattning 

Plan- och byggnadsnämnden har den 25 april 2024 överlämnat Detaljplan för 
kapacitetsstark kollektivtrafik, delsträcka A–B, till kommunfullmäktige för antagande, 

se bilaga 1. Antagandehandlingarna inklusive protokollsutdrag från plan- och 

byggnadsnämnden återges i bilagorna 1–3 till ärendet. De enskilda yttranden som 
inkommit under samråd och granskning återfinns hos plan- och byggnadsnämnden, 

men sammanfattas och bemöts i samrådsredogörelsen, bilaga 4, och 
granskningsutlåtandet, bilaga 5. Till detaljplanen hör en miljökonsekvensbeskrivning, 

bilaga 6. 

Detaljplanens syfte är att möjliggöra ett nytt kapacitetsstarkt kollektivtrafikstråk i form 
av spårväg alternativt snabbussystemet Bus Rapid Transit (BRT). Detaljplanen syftar till 
att reglera hela gaturummets utbredning och placering i förhållande till befintlig och 
framtida bebyggelse samt att möjliggöra likriktarstationer och andra anläggningar som 

krävs för att möjliggöra spårväg eller BRT. 

Delsträcka A–B är tillsammans cirka sju kilometer lång. Delsträcka A går från 

Sjukhusvägen till Exercisfältet. Delsträcka B går genom Rosendal, Norby, Valsätra och 
Gottsunda. I Rosendal är delar av Torgny Segerstedts allé redan planlagd för spår och 

ingår därför inte i detaljplanen. 

Detaljplanen har varit på granskning under perioden 8 juni till 11 augusti 2023. Under 
granskningen har 60 skriftliga synpunkter inkommit, varav tre utan erinran. 



Sida 42 (71) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-05-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Synpunkterna handlar i huvudsak om buller och andra störningar, gators utformning, 
grundvatten, samt val av trafikslag. Länsstyrelsens synpunkter berör huvudsakligen 
kontaktledningar på Bäverns gränd, grundvatten, planbeskrivningen och prövning 

enligt annan lagstiftning. Detaljplanen är förenlig med översiktsplanen. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 8 maj 2024 § 121 

• Tjänsteskrivelse daterad 8 april 2024 

• Bilaga 1, Protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämndens sammanträde den 25 
april 2024 

• Bilaga 2, Planbeskrivning, inklusive Bilaga 2A, Gällande detaljplaner, och Bilaga 2B, 
Fastighetskonsekvenser 

• Bilaga 3, Plankarta 

• Bilaga 4, Samrådsredogörelse, inklusive Bilaga 4A, Länsstyrelsens samrådsyttrande 

• Bilaga 5, Granskningsutlåtande, inklusive Bilaga 5A, Länsstyrelsens 

granskningsyttrande 

• Bilaga 6, Miljökonsekvensbeskrivning 

• Bilaga 7, Sammanfattning av miljökonsekvensbeskrivningens påverkan på 

planförslaget (särskild handling) 

Yrkanden 

Anders A Aronsson (L), Erik Pelling (S), Anna Johansson Dahl (V), David Ling (MP), 

Tobias Smedberg (V) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 
att anta detaljplanen.  

Markus Lagerquist (M), Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M) yrkar  
(1) i första hand att ärendet återremitteras för att antagande av samtliga delsträckor 

ska ske samfällt i kommunfullmäktige, samt 

(2) i andra hand avslag på ärendet.  

Viktor Zhao Jansson (C) och Christopher Lagerqvist (M) instämmer i Markus Lagerquist 
(M) med fleras yrkande om återremiss.  

Lina Hamberg (UP) yrkar  
(1) i första hand avslag på ärendet, samt 

(2) i andra hand bifall till återremissyrkandet från Markus Lagerquist (M). 

Kent Kumpula (SD) och Magnus Wikberg (KD) yrkar avslag på ärendet.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Markus Lagerquist (M) med fleras yrkande om återremiss mot att 
avgöra ärendet idag.  
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Omröstning begärs och genomförs.  
Kommunfullmäktige bifaller godkänner följande omröstningsproposition: 
Rösta Ja för att avgöra ärendet idag, rösta Nej för att återremittera. 

Ordföranden informerar kommunfullmäktige om att ett ärende ska återremitteras om 

det begärs av minst en tredjedel (27) av de närvarande ledamöterna. 

Med 44 ja-röster mot 30 nej-röster och 6 ledamöter som avstår från att rösta finner 
ordföranden att kommunfullmäktige beslutar om minoritetsåterremiss enligt yrkandet 
från Markus Lagerquist (M) med flera.  

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 
Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Helena Ersson (S), Pavlos 

Cavelier Bizas (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), 
Klas-Herman Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), 

Maria Patel (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan Yngve 
(S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla 
Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), Anna Johansson Dahl (V), 

Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom (V), Tarik Qureshi (V), Linda Eskilsson (MP), Erik 

Wahlström (MP), Helena Nordström Källström (MP), David Ling (MP), Jennie Claesson 

(L), Sussie Åhlander (L), Anders Wallin (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Dima 
Sarsour (S), Vania Luque Orrego (S), Petri Lähteenmäki (S), Monica Östman (S), Erik 

Dagnesjö (S), Erik Wiklund (V) och Susanne Engström (MP). 

Nej-röst avger: 
Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 

Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Christopher Lagerqvist (M), Markus Lagerquist 
(M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Kent 

Kumpula (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch (SD), 
Emil Eneblad (SD), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Olle Romlin (C), Viviane Obaid 

(C), Mattias Johansson (C), Mats Åhlund (C), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), 

Mattias Jansson (M), Anna-Karin Westerlund (M), Dominicus Bäckström (SD), Jan-Olov 
Råman (SD) och Victor Zhao Jansson (C). 

Avstår gör: 
Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), 
Christian Hermanson (KD) och Magnus Wikberg (KD). 

Särskilda yttranden 

Lina Hamberg (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
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Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att spårvägsprojektet är onödigt, 
omodernt och extremt dyrt. Spårvägsprojektet borde omgående stoppas. Flera av 
de framkomlighetsåtgärder som nu genomförs är viktiga för att stadens 

kollektivtrafik ska leverera en högre kvalité avseende förmåga att hålla tidtabeller 
och trängsel under peak-tider. Region Uppsala borde välja längre bussar istället 
för spårväg för att möta de kommande 30-40 årens behov inom vissa sträckor i 
Uppsala stad.  

Det är ett stort och riskfyllt misstag att fortsätta med spårvägsprojektet när en 

MalmöExpressen-liknande lösning bäst leder mot social-, ekologisk- och 

ekonomisk hållbarhet. 
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§ 118  

Detaljplan för Fullerö skolområde 

KSN-2023-02917 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta detaljplan för Fullerö skolområde enligt ärendets bilaga 2 och 3. 

Sammanfattning 

Plan- och byggnadsnämnden har den 21 mars 2024 överlämnat detaljplan för Fullerö 
skolområde till kommunfullmäktige för antagande, se bilaga 1. 

Antagandehandlingarna inklusive protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämnden 

återges i bilaga 1–3 till ärendet. De enskilda yttranden som inkommit under samråd 

och granskning återfinns hos plan- och byggnadsnämnden, men sammanfattas och 
bemöts i samrådsredogörelsen, bilaga 4, och granskningsutlåtandet, bilaga 5. 

Detaljplanens syfte är att möjliggöra byggande av förskola, skola samt bostäder inom 
fastigheten Fullerö 21:66. För att möjliggöra en så god samhällsservice som möjligt till 

medborgarna är syftet med planen även att möjliggöra en byggnad som kan inrymma 

samhällsnyttig verksamhet, exempelvis för vård, idrott eller samlingslokal.  

Detaljplanen var ute på granskning under perioden 18 augusti–29 september 2023. 
Under granskningen inkom 22 yttranden som i huvudsak berörde tillgänglighet, trafik, 
skyfall, dagvatten, skolgårdens utformning och landskapsbild. Länsstyrelsens 

synpunkter berörde huvudsakligen grundvattenytans läge och påverkan på 
miljökvalitetsnormer för yt- och grundvatten. 

Planförslaget är inte förenligt med översiktsplanen i och med att det avviker från den 

markanvändning som anges i den fördjupade översiktsplanen för Storvreta. Avvikelsen 

bedöms som mindre, då det föreslagna planområdet direkt gränsar till mark som 
pekas ut för bostadsbebyggelse i den fördjupade översiktsplanen. Att möjliggöra fler 
skolplatser i Storvreta är angeläget, då tätortens utveckling gjort att behovet är stort. 

Att planlägga för bostäder bedöms som acceptabelt i och med att de placeras längs 

med Meteorvägen och möter flerbostadshusen på östra sidan om vägen. 
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Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 8 maj 2024 § 122 

• Arbetsutskottets förslag 23 april 2024 § 103 

• Tjänsteskrivelse daterad 28 mars 2024 

• Bilaga 1, Protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämndens sammanträde den 

21 mars 2024 

• Bilaga 2, Planbeskrivning 

• Bilaga 3, Plankarta 

• Bilaga 4, Samrådsredogörelse 

• Bilaga 5, Granskningsutlåtande 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Markus Lagerquist (M), Victor Zhao Jansson (C), Alexander von 

Uckermann (SD), Kia Solid (S), Magnus Wikberg (KD), Anders A Aronsson (L) och Erik 

Wahlström (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att anta 

detaljplan för Fullerö skolområde. 

Särskilda yttranden 

Markus Lagerquist (M) och Jonas Segersam (KD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Vi hade gärna sett att man beaktat våra inspel i plan-och byggnadsnämnden 
angående planläggningen. Vi har genomgående i processen yrkat för att man ska 
dela upp den planerade förskolan i två enheter för att kunna ha en flexibilitet i 

genomförande och användning över tid. Den flexibilitet vi efterfrågat hade varit 

särskilt lämplig i detta läge och är någonting som efterfrågats inom kommunens 
egen lokalförsörjning. Vilket särskilt aktualiseras nu då mycket av den planerade 
bebyggelse nu får stå tillbaka för ett sämre konjunkturläge och minskat 
barnafödande. Vi har också verkat för att man ska planera för säkra skolvägar och 

åtkomst till den planerade förskolan vid hämtning och lämning, en fråga vi menar 

att man inte utrett i tillräcklig omfattning då området är en pendlarfört. Vi har 
också velat se att man planerat för mer småhusbebyggelse och mer varierad 

bebyggelse, som varit i bättre samklang med området som helhet än 
huskropparna på den östra sidan av Meteorvägen. I detta skede vill vi inte 

förhindra processen från att gå vidare men vill framföra vår besvikelse och 
förvåning i att våra förslag på förändringar inte omhändertagits i något avseende. 

Jonas Segersam (KD) anmäler följande särskilda yttrande: 
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Kristdemokraterna ser positivt på att friytan på den planeradeförskolan och 
skolan uppfyller Boverkets krav på friyta för barn. Dock kan man ifrågasätta om 
man verkligen tar hänsyn till barnperspektivet när man bygger i 2våningar för 

144barn vilket går stick i stäv med anknytningsteori och kan egentligen bara 
härledastill att man vill spara pengar och inte ta hänsyn till barns fysiska och 
psykiska hälsa. När det planeras en förskola för 144 barn i en och samma byggnad 
tillsammansmed en skola för minst 420 elever blir det naturligt en bullrig miljö med 

dålig social anknytning och kontroll, vilket ökar riskerna för bland annat mobbing. 

Kristdemokraterna ser med oro på för den fysiska och psykiska hälsan för det 

enskilda barnet i dessa mastodontskolor och för den kommandesociala oron i 
samhället i stort, om stora förskolor och skolor, för nästan 600barn på samma 
platsfortsätter att vara norm i Uppsala kommun. 

Alexander von Uckermann (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 
Sverigedemokraterna hade gärna sett mer småhusbebyggelse och en uppdelning 

av de planerade skolan till mindre skolor, eftersom mindre skolor utan tvekan ger 
lugnare skolmiljöer och ökar trivseln och det psykiska välmåendet hos både elever 

och skolpersonal. Miljö-och hälsoskyddsnämnden påpekar också att det finns 
brister i bullerutredningen, det är extra viktigt att framöver bevaka vilka bygglov 
som ges till industriområdet i närheten, bullernivåerna får absolut inte bli för höga. 

Det är beklagligt att kommunen inte hittat bättre placering eller gjort andra 
prioriteringar för att säkerställa en god skolmiljö och en bättre placering, något 

som hade varit möjligt enligt oss. Vi vill i nuläget inte hindra detaljplanen från att 

komma framåt, men det är beklagligt att styret är så tondöva att de inte kan ta till 

sig konstruktiva förslag för en bättre utveckling. 
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§ 119  

Detaljplan för kvarteret Ubbo 

KSN-2024-00566 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta detaljplan för kvarteret Ubbo enligt ärendets bilaga 2 och 3. 

Sammanfattning 

Plan- och byggnadsnämnden har den 21 mars 2024, se bilaga 1, överlämnat Detaljplan 
för kvarteret Ubbo till kommunfullmäktige för antagande (diarienummer PBN-2015-

003138). Antagandehandlingarna inklusive protokollsutdrag från plan- och 

byggnadsnämnden återges i bilaga 1–3 till ärendet. De enskilda yttranden som 

inkommit under samråd och granskning återfinns hos plan- och byggnadsnämnden, 
men sammanfattas och bemöts i samrådsredogörelsen, bilaga 4, och i utlåtandena 
från den första och andra granskningen, bilaga 5 och 6. 

Planens syfte är att möjliggöra uppförandet av tre nya byggnader för hotell, 

utställningslokaler och tillfällig vistelse på fastigheten Fjärdingen 20:3. I planens syfte 

ingår att skydda de kulturhistoriskt värdefulla befintliga byggnaderna samt att 
säkerställa att de nya byggnaderna får en utformning med hög arkitektonisk kvalitet 

och volymer som är anpassade till omgivningen. 

Planförslaget bedöms vara förenligt med översiktsplanen, och följer i stora drag 

Program för Odinslund som beslutades av byggnadsnämnden den 6 juli 2006 § 312. 
Eftersom detaljplanen är av betydande intresse för allmänheten hanteras processen 

enligt utökat förfarande, och antagande sker i kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 8 maj 2024 § 123 

• Arbetsutskottets förslag 23 april 2024 § 104 

• Tjänsteskrivelse daterad 1 mars 2024. 

• Bilaga 1, Protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämndens sammanträde 
den 21 mars 2024 

• Bilaga 2, Planbeskrivning 

• Bilaga 3, Plankarta 
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• Bilaga 4, Samrådsredogörelse 

• Bilaga 5, Granskningsutlåtande första granskning 

• Bilaga 6, Granskningsutlåtande andra granskning 

• Bilaga 7, Länsstyrelsens yttrande andra granskning 

Yrkanden 

Markus Lagerquist (M), Erik Pelling (S), Anders A Aronsson (L), Susanne Engström (MP), 

Kia Solid (S), Victor Zhao Jansson (C), Monica Östman (S), Anna Johansson Dahl (V) och 
Therez Almerfors (M) yrkar bifall till kommunstyrelsen förslag att anta detaljplanen.  

Kent Kumpula (SD) och Stefan Hanna (UP) yrkar avslag till ärendet.  

Jonas Segersam (KD) yrkar  
att ärendet återremitteras i syfte att undersöka möjligheten att behålla huvuddelen av 
nuvarande parkeringar i ett underjordiskt garage enligt byggherrens ursprungliga 
planer.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Jonas Segersams (KD) yrkande om återremiss mot att avgöra 
ärendet idag och finner att kommunfullmäktige beslutar att avgöra ärendet idag. 

Därefter ställer ordföranden kommunstyrelsen förslag att anta detaljplanen mot Kent 
Kumpulas (SD) yrkande om avslag på ärendet. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att anta detaljplan för 

Kvarteret Ubbo.  

Reservationer 

Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 

följande motivering: 
Kristdemokraterna ser med tillförsikt att kvarteret Ubbo får en uppfräschning och 
blir ett värdigt fönster för universitetsstaden Uppsala. Vi ser gärna att man bygger 
nytt även i stadens historiska kvarter. Sådan nybyggnation måste dock utföras i en 

gestaltning som samsvarar med den historiska arkitektur som finns i omgivningen. 

Det är bra att beslut om bygglov nu kommer fattas av nämnden, och en 
förutsättning för att vi ska stödja det beslutet är att gestaltningen på den 

planerade byggnaden är anpassad till utseendet till Helga trefaldighets kyrkan 

och/eller Villa Anna. 

Vi är dock negativa till trafikplaneringen, främst att gå från dagens 71 
parkeringsplatser (både i garage som i gatuplan) till 27 efter utbyggnad. Samtidigt 
som man tillför området ytterligare hotellrum, kontor och lokaler för 
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centrumverksamhet. Detta kommer att innebära att behovet av parkeringar 
kommer att öka och tillsammans med Gatu- och Samhällsmiljö-nämndens 
medvetna strategi att bit för bit ta bort parkeringsmöjligheterna i närområdet 

kring Domkyrkan och Universitetsaulan, kommer oundvikligen att skapa en 
ohållbar situation för boende, hotellgäster och besökare med bil i området. 

Med tanke på att byggherren var positiv till att bygga parkeringar genom 
underjordiskt garage anser vi att ärendet bör återremitteras för att få med dessa 
parkeringar i planen. Det bör åtminstone finnas 39 parkeringar i kvarteret, gärna 

fler som svarar upp mot de ökande behoven. Särskilt med tanke på utökad 

hotellverksamhet i kvarteret. Vi yrkade därför återremiss. 

Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 

följande motivering: 
Även fast kommunen menar att man nu i större grad tar hänsyn till den 
arkitektoniska utformningen ur ett kulturmiljöperspektiv, så står det inget specifikt 

om traditionell/klassisk arkitektur. Det berörda området är en del av Uppsalas 
kanske viktigaste kulturhistoriska stadsmiljö. En förtätning med mer moderna 

byggnader kommer inte att stärka områdets kulturhistoriska värden, utan snarare 
riskerar vi att skada kulturmiljön. Vi måste ställa högre krav på traditionell/klassisk 
arkitektur i kulturhistoriskt viktiga områden i Uppsala. Det är viktigt att bevara 

äldre byggnader och att nya byggnader smälter i så stor utsträckning som möjligt 
in i dessa miljöer. Rivning av gamla byggnader och uppförandet av nya hotell i 

kulturhistoriskt viktiga områden måste kunna undvikas. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Stiftelsen Ubbo har upprepade gånger kommit med förslag på hur man vill bygga 
på sin tomt i Kvarteret Ubbo. Förslagen har gång på gång väckt kraftigt negativa 

reaktioner från såväl medborgarna som expertisen. Bland annat har förslagens 
arkitektoniska utformning kritiserats. Det är orimligt att Stiftelsen Ubbo ensam ska 

få utforma hur fastigheten ska se ut med utgångspunkt i dess läge mitt i Uppsalas 
historiska stadskärna. Utvecklingspartiet demokraterna tycker att det är viktigt att 
Uppsala kommun styr projektet tillsammans med initierade aktörer för att ta ett 

övergripande ansvar för utformningen av området. 

Utvecklingspartier demokraterna, UP, anser att kommunen snarast bör ta sig an 

uppgiften att utforma området tillsammans med ansvariga fastighetsägare och 
berörda statliga myndigheter. Områdets utveckling kräver en bred kulturhistoriskt 
och ekonomiskt väl förankrad detaljplan, gärna framtagen i en arkitekttävling. En 
sådan utvecklingsplan måste innefatta landskapsarkitektur och upprustningen av 

hela Odinslund, och då särskilt med hänsyn till den kungliga processionsvägen 
från katedralen till slottet.  
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Med fördel utvecklas Ubbo och Odinslund så att innehållet stimulerar 
besöksnäringen kopplat till kulturella intressen, med möjlighet till evenemang och 
utställningar. Med tydliga beskrivningar kan platsen bli en värdefull tillgång inte 

bara för Uppsalas alla medborgare, studenter, universitetet och kyrkan, utan 
speciellt för turister. Platsen har alla möjligheter att attrahera såväl nationellt som 
internationellt, bara den blir klokt utformad. 

Vi är kritiska till idéerna om ett ytterligare hotell i området. Den delen av planen är 
väl så dominerande. Som en kommentar, helt utanför detaljplanen, kan dessutom 

sägas att man undrar hur ett ytterligare hotell i Uppsala ekonomiskt ska bära sig i 

en stad med relativt överskott av övernattningsrum, och jämförelsevis med hela 
övriga Sverige mycket låga rumspriser. Det är bättre att i området i så fall låta 
slottet erbjuda ett exklusivt hotellutbud i delar av sin pampiga yta. Det skulle 

definitivt attrahera både nationella och internationella gäster. 

Utvecklingspartiet demokraterna är positiva till detaljplanens syfte att skydda 

gamla byggnader i området. Skyddet måste dock även gälla brygghuset. 
Rivningen av detta unika 1700-talshus är ett intrång som vi inte anser kan 

accepteras. 

Therez Almerfors (M) anmäler följande särskilda yttrande: 
Området kring Odinslund är en fantastisk plats i uppsalabornas finrum. Beläget i 
centrum för Uppsalas kyrkliga och akademiska historia med bland annat 

domkyrkan, ärkebiskopsgården, Uppsala slott, och Carolina Rediviva inom 
synhåll. Det vilar ett stort ansvar på oss förtroendevalda när vi ska fatta beslut om 

Odinslunds framtid. Ett ansvar byggt på förtroende som vi fått av uppsalaborna 

och ett ansvar som måste tas med respekt för dess omgivning. Samtidigt som vi 
bygger nytt och utvecklar kommunens gemensamma rum ska vi värna Uppsalas 

kulturhistoriska och unika stadskärna. För Moderaterna är det viktigt att 
utbyggnaden av vår stad, framför allt i historiska kvarter, harmonierar med 
omgivningen och tidigare bebyggelse. Den här platsen är en av Uppsalas mest 
historiska och det som byggs i området behöver också spegla det arkitektoniskt. 

För att få till ett bra samspel ska gestaltningen i de tillkommande byggnaderna 
harmoniera och samspela med den äldre bebyggelsen i kvarteren.  

Det är därför positivt att Moderaternas förslag att bygglovet ska antas i plan-och 
byggnadsnämnden, att stor hänsyn till områdets arkitektoniska karaktär bifölls. 

Det innebär att det finns en kommande instans till som själva gestaltningen av 
byggnationen kommer att diskuteras och beslutas i. Vårt förslag om hur arbetet 

med dialogen ska förbättras bifölls också, vilket är viktigt när det är många som 
involverat sig i hur platsen ska utformas.  

Moderaterna har haft ett stort engagemang i det här ärendet och kommer inte nu 
eller framöver att stå bakom ett förslag som inte är i samklang med omgivningen. 
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Vi utgår från att de förslag som kommer att presenteras för plan-och 
byggnadsnämnden har respekt för de historiska kvarter som omger det. 
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§ 120  

Årsredovisning och revisionsberättelse för 
Stiftelsen Jälla egendom 2023 

KSN-2024-00893 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att fastställa årsredovisning och revisionsberättelse för Stiftelsen Jälla 

egendom 2023 enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 

Enligt reglementet för delegationen för Stiftelsen Jälla egendom ska Stiftelsen senast 

den 1 april varje år avge en årsredovisning till kommunstyrelsen bestående av resultat- 

och balansräkning tillsammans med en förvaltarberättelse. Årsredovisningen 
tillsammans med revisorernas yttrande ska fastställas av kommunfullmäktige.  

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 8 maj 2024 § 124 

• Arbetsutskottets förslag 23 april 2024 § 105 

• Tjänsteskrivelse daterat 2024-03-19 

• Bilaga 1, Årsredovisning 2023 för Stiftelsen Jälla egendom 

• Bilaga 2, Revisionsberättelse för Stiftelsen Jälla egendom daterad 7 mars 2024 

• Bilaga 3, Bokslutsrapport från den auktoriserade revisorn. 

• Bilaga 4, Följebrev från ordförande för delegationen för Stiftelsen Jälla 
egendom. 

Yrkanden 

Christian Hermansson (KD), Kent Kumpula (SD) och Ulrik Wärnsberg (S) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 
fastställa årsredovisning och revisionsberättelse för Stiftelsen Jälla egendom 2023.  
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Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 
Att Kommunen drivit på för att ställa om skolan till ekologisk drift har inneburit 
ekonomiska svårigheter för verksamheten. Det är viktigt att eleverna även får lära 

sig konventionell drift, något som gynnar deras konkurrenskraft på 

arbetsmarknaden och bidrar till stärkt livsmedelsförsörjning i landet. Om den 
ekologiska driften är en orsak till att verksamheten inte bär sig ekonomiskt bör nya 
beslut tas angående hur den kraftiga inriktningen mot just ekologisk drift. 
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§ 121  

Stärkt valfrihet och bättre rådighet för hållbar 
ekonomi och geografisk spridning av särskilda 
boenden 

KSN-2024-01033 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att äldrenämnden ska övergå från att upphandla särskilt boende enligt lagen 
om valfrihetssystem (LOV) till att enbart upphandla särskilt boende enligt 

lagen om offentlig upphandling (LOU) enligt föredragning i ärendet. 

Deltar ej i beslut 

Sussie Åhlander (L) deltar inte i debatt och beslut med anledning av jäv. 

Sammanfattning 

Den 29 april 2024 beslutade kommunfullmäktige att återremittera ärendet ”Stärkt 
valfrihet och bättre rådighet för hållbar ekonomi och geografisk spridning av särskilda 

boenden”. Ärendet återremitterades med syftet att tydligare beskriva hur man kan 
behålla valfrihet när 50% av verksamheten ska bedrivas i kommunal regi, hur många 
tomplatser som ska hållas i egenregin och hur mycket dessa tomplatser kommer att 

kosta och hur ersättning till boenden på landsbygden ska se ut för att man ska kunna 
täcka kostnaderna.  

Uppsala kommun bedriver idag särskilda boenden för äldre dels i egen regi dels genom 
upphandling av platser enligt lagen om offentlig upphandling (LOU), samt 

upphandlade verksamheter enligt lagen om valfrihetssystem (LOV). 

Genom att upphandla särskilt boende enbart med stöd av LOU i stället för, som idag, 
både enligt LOU och LOV så förväntas äldrenämndens rådighet, liksom möjligheterna 

till att bättre matcha utbud efter behov i kommunen, öka. 

En ökad rådighet bedöms på sikt kunna skapa ännu större valmöjligheter för den 

enskilde, då tillgången till särskilda boenden i olika stadsdelar och på landsbygden kan 
främjas genom bättre förutsättningar för nämndens planering. 
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Valfriheten för den enskilde innefattar en variation av boendealternativ, vilket omfattar 
olika storlekar, miljöer och geografiska lägen, samt olika utförartyper såsom privat, 
idéburen eller offentlig. Även om det finns en angiven målsättning beträffande andelen 

av verksamheten som ska vara kommunalt driven, så påverkas möjligheterna till 
valfrihet av andra faktorer och individuella önskemål hos den enskilde. Dessa faktorer 
inkluderar personliga preferenser och behov, vilket kan innebära att valfriheten inte 
enbart påverkas av riktmärken gällande kommunal regi. 

Valfriheten för den enskilde när det gäller valet av utförare för vård och omsorg 

kommer att bibehållas då det fortfarande finns flera olika utförare inom kommunen 

samtidigt som det finns goda möjligheter för nya utförare att etablera sig i framtiden. 
Det är fortsatt den enskilda individens val som avgör vilket särskilt boende personen 
flyttar till. 

Ambitionen är att samtliga befintliga utförare som idag verkar i Uppsala ska vilja 
fortsätta samarbetet och därutöver att ge idéburna organisationer större möjligheter 

att långsiktigt verka i kommunen. Det kan ske med stöd av ny lagstiftningen om att 
reservera upphandlingar för idéburna organisationer eller genom ramavtal med olika 

förutsättningar utifrån verksamhetens storlek. 

I beredningsarbetet har dialoger genomförts med alla utförare för att diskutera 
förutsättningarna för alla inblandade. Under dessa dialoger har vikten av valfrihet, 
förutsägbarhet och långsiktiga avtal lyfts fram. Kommunen ser till alla leverantörer 

jämlikt och strävar efter att skapa en bra förändring med en gynnsam miljö med stabila 
förutsättningar och långsiktiga avtal. Målet är att värna en mångfald av utförare och 

säkerställa en hållbar äldreomsorg för invånarna i Uppsala. 

Den ökade rådigheten bedöms på sikt ge en mer hållbar ekonomi för äldrenämnden. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 8 maj 2024 § 132 

• Tjänsteskrivelse daterad 6 maj 2024 

• Bilaga 1, Protokollsutdrag från kommunfullmäktige 29 april 2024 § 79 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 10 april 2024 § 88 

• Bilaga 3, Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott § 79 

• Bilaga 4, Protokoll från äldrenämndens sammanträde den 21 mars 2024 § 16 

• Bilaga 5, tjänsteskrivelse daterad 25 mars 2024 

Yrkanden 

Tobias Smedberg (V), Stefan Hanna (UP), David Ling (MP), Eva Christiernin (S) och Asal 

Gohari (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Alexander von Uckermann (SD) yrkar avslag på ärendet. 

Jonas Segersam (KD), Ehsan Nasari (C), Erik Berg (L) och Cecilia Forss (M) yrkar  
(1) avslag på ärendet, samt  
(2) att LOV ska införas som ett enhetligt system för samtliga särskilda boenden för äldre 

i kommunen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Jonas Segersams (KD) med fleras ändringsyrkande mot avslag. 

Omröstning begärs och genomförs. (Omröstning 1) 

Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 
Rösta Ja för att avslå ändringsyrkandet, rösta Nej för att bifalla ändringsyrkandet. 

Med 41 ja-röster mot 38 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige avslår 
ändringsyrkandet.  

Därefter ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag mot Alexander von 

Uckermanns (SD) med fleras yrkande om avslag på ärendet.  

Omröstning begärs och genomförs. (Omröstning 2) 
Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 

Rösta Ja för att bifalla kommunstyrelsens förslag, rösta Nej för att avslå ärendet. 

Med 41 ja-röster mot 38 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag.  

Omröstningsdetaljer 

Omröstning 1 

Ja-röst avger: 

Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Helena Ersson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 

Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), Klas-Herman 
Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), 

Maria Patel (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan Yngve 
(S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla 

Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Anna Johansson Dahl (V), Anette Fischer (V), Per-Olof 

Forsblom (V), Tarik Qureshi (V), Linda Eskilsson (MP), Erik Wahlström (MP), David Ling 
(MP), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Dima Sarsour (S), Petri Lähteenmäki (S), 

Monica Östman (S), Erik Dagnesjö (S), Caitlin Mc Evoy (S), Erik Wiklund (V), Anna 
Bergström (V), Susanne Engström (MP) och Joachim Höggren (MP). 

Nej-röst avger: 
Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 

Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Christopher Lagerqvist (M), Markus Lagerquist 



Sida 58 (71) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-05-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

(M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Kent 
Kumpula (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch (SD), 
Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Olle Romlin (C), Viviane Obaid (C), Mattias 

Johansson (C), Mats Åhlund (C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem 
(KD), Eva Moberg (KD), Christian Hermanson (KD), Magnus Wikberg (KD), Jennie 
Claesson (L), Anders Wallin (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Mattias Jansson 
(M), Anna-Karin Westerlund (M), Dominicus Bäckström (SD), Jan-Olov Råman (SD), 

Victor Zhao Jansson (C) och Erik Berg (L). 

Omröstning 2 

Ja-röst avger: 

Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Helena Ersson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 

Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), Klas-Herman 
Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), 
Maria Patel (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan Yngve 

(S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla 
Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Anna Johansson Dahl (V), Anette Fischer (V), Per-Olof 

Forsblom (V), Tarik Qureshi (V), Linda Eskilsson (MP), Erik Wahlström (MP), David Ling 
(MP), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Dima Sarsour (S), Petri Lähteenmäki (S), 
Monica Östman (S), Erik Dagnesjö (S), Caitlin Mc Evoy (S), Erik Wiklund (V), Anna 

Bergström (V), Susanne Engström (MP) och Joachim Höggren (MP). 

Nej-röst avger: 
Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 

Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Christopher Lagerqvist (M), Markus Lagerquist 

(M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Kent 
Kumpula (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch (SD), 

Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Olle Romlin (C), Viviane Obaid (C), Mattias 
Johansson (C), Mats Åhlund (C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem 
(KD), Eva Moberg (KD), Christian Hermanson (KD), Magnus Wikberg (KD), Jennie 
Claesson (L), Anders Wallin (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Mattias Jansson 

(M), Anna-Karin Westerlund (M), Dominicus Bäckström (SD), Jan-Olov Råman (SD), 
Victor Zhao Jansson (C) och Erik Berg (L). 

Reservationer 

Moderaterna och Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

yrkande. 

Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 
följande motivering: 

Sverigedemokraterna förespråkar valfrihet och menar att kommunen behöver de 
privata aktörernas tjänster. Konkurrens leder till att fler aktörer etablerar sig och 
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ger utökad valfrihet för de äldre att välja det alternativ som erbjuder bäst kvalité. 
Grundproblemet är inte att privata aktörer etablerar sig, fokus bör istället ligga på 
att höja kvalitén och att satsa mer på äldreomsorgen överlag. Privata aktörer 

etablerar sig där det finns en efterfrågan, inte för att jävlas med kommunen. 
Kommunen borde satsa mer på att höja kvalitén inom sina egna verksamheter, 
exempelvis genom att avsluta integrationsexperimentet på boendena och höja 
språkkraven? 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Långsiktigt hållbar. Valfriheten för berörda Uppsalabor försvagas inte utan stärks 

långsiktigt. Inte en kommunalisering, 50 procent av behovet ska mötas av privata 

alternativ och 50 procent av kommunen. Det är en bra kompromiss eftersom 

Uppsala kommun då både kan förstärka valfriheten för den enskilde Uppsalabon 
samtidigt som skattekollektivet har sistahandsansvaret och därför kraftigt 

minimerar riskerna med att vara helt beroende av privata alternativ i en verklighet 
där lagens ansvar pekar på kommunen att säkra tillgång på särskilda boenden för 

behövande äldre. Förändringen av hur SäBo upphandlas ingår i ett helhetspaket 
kallat ”Silveravtalet” mellan Utvecklingspartiet demokraterna och 
minoritetsstyret. Ett genomfört Silveravtal kommer att göra Uppsala kommun till 

en av de allra bästa kommunerna i landet för vår växande +80 års befolkning. 

Ehsan Nasari (C) anmäler följande särskilda yttrande: 

För Centerpartiet är en äldreomsorg av hög kvalitet och ett värdigt åldrande det 
som är absolut viktigast, driftsformer är sekundärt. I socialtjänstlagen står det att 

omsorg av äldre ska inriktas på ett värdigt liv och välbefinnande. Men verkligheten 

på många särskilda boenden är allt annat än värdigt. I bästa fall hinner 

personalen med att göra det mest grundläggande, som att sköta hygien och 
servera mat. Många anhöriga vittnar om missförhållanden, vilket den granskning 
som Sveriges Radio Upplands har gjort nyligen bevittnar. Det finns stora behov av 
förebyggande insatser inom äldreomsorgen för att bryta ensamheten, öka 

livskvalitén och minska vårdbehovet. Men med dagens förutsättningar är det mest 
en utopi. Självklart finns det brukare som är nöjda med sina särskilda boenden, 
och enheter som är välfungerande. Men på systemnivå är kvalitetsbristerna stora. 
Och det ska också sägas att många medarbetare gör fantastiska insatser, med de 
förutsättningarna som finns. 

Ett av de problem som Uppsala kommun har haft inom särskilt boende för äldre är 

tomma platser. idag finns det cirka 100 tomma platser inom egen regin. Detta är 
självklart ett problem ur ett kommunalekonomiskt perspektiv, så långt är vi nog 
alla överens. Men hur det ska lösas däremot, där har vi olika syn.  
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Uppsala kommuns styrande partier (S,V,MP) inklusive Utvecklingspartiet 
Demokraterna (UP) lösning är att avveckla Lagen om valfrihetssystem. Genom 
Uppsala kommun ska 100% styra planering av etableringar vill man minska ner 

tomplatser. Detta menar vi från Centerpartiet är ett inne-ifrån ut perspektiv som 
inte har våra äldres bästa för ögonen. En viktig tanken med den fria 
etableringsrätten inom ramen för Lagen om valfrihetssystem har varit att det 
skapar konkurrens, något som leder till att alla aktörer måste vässa sig, för annars 

står man med tomma platser. Tillhandahåller man lägenheter som är i dåligt 
skick, har man inte tillräckligt hög kvalitet på omsorgen eller får ett dåligt rykte 
som ett särskilt boende, ja då riskerar man att lägenheterna gapar tomt. Så att 

Uppsala kommuns egen regi och även privata utförare har tomplatser är i grunden 

en effekt av konkurrens. För samtidigt som vi har 200 tomplatser totalt inom 
särskilda boenden i kommunen, så finns det också exempel på särskilda boenden 

där det är upp till ett års väntetid för att få en plats.  

Att slå sönder valfrihetssystemet som vi har byggt upp i Uppsala kommun under 
bred politisk enighet kommer alltså inte per automatik att lösa huvudproblemen 

med de stora kvalitetsbristerna som vi har. Utan det blir en form av konstgjord 

andning. Vi behöver ha en plan för hur vi ska rusta upp våra särskilda boenden, ha 

en plan för hur vi stärker arbetsvillkoren inom äldreomsorgen så att det blir mer 
attraktivt att arbeta inom äldreomsorgen och hur vi utvecklar och stöttar 

ledarskapet. Inget av dessa viktiga frågor kommer att gynnas av att vi inte har en 
konkurrens och den stora förloraren blir våra äldre invånare.  

Dem samlade erfarenheter som finns sedan LOV infördes är att LOV är den 

upphandlingsmodell som över tid bäst gagnar valfrihet för boende och 
närstående, kvalitetsutveckling och investeringar i verksamheten samt 

kostnadseffektivitet för kommunen. Rätt tillämpat ger LOV möjligheter för såväl 
privata och offentliga utförare att göra strategiska investeringar i såväl ny 

kapacitet som kvalitetshöjande insatser i verksamheterna.  

Det har gjorts flera utredningar från 2019 och framåt, men ingångsvärdet har varit 

att samla ihop argument för att avskaffa LOV:en. Något som vi nu alltså står inför. 
Med en mandats övervikt vill de styrandepartierna och UP genomföra ett 
systemskifte inom SÄBO i Uppsala kommun. Det är olyckligt att vi i Uppsala 
kommun har hamnat i ett läge där viktiga politiska beslut fattas med knappa 
majoriteter. Man skulle kunna säga att det t.o.m är snudd på ansvarslöst. 
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§ 122  

Svar på motion om en färdplan för ett 
klimatneutralt Uppsala 2030 från Ehsan Nasari 
(C) 

KSN-2023-01653 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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§ 123  

Svar på motion om att snabba på elektrifiering 
av fordonsflottan från Nora Karlsson (C) 

KSN-2023-02800 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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§ 124  

Interpellation om trygghet på Uppsalas skolor 
från Christopher Lagerquist (M) 

KSN-2024-00712 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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§ 125  

Interpellation om upphandling av LSS-
boenden från Jennie Claesson (L) 

KSN-2024-00713 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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§ 126  

Interpellation om Uppsalas näringslivsklimat 
från Jennie Claesson (L) 

KSN-2024-00714 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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§ 127  

Interpellation om att ompröva kommunens 
planer med anledning av 
befolkningsprognoser från Stefan Hanna (UP) 

KSN-2024-01516 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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§ 128  

Interpellation om sommargymnasiets 
undermåliga kvalitet från Christopher 
Lagerqvist (M) 

KSN-2024-01521 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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§ 129  

Interpellation om ej verkställda beslut från 
Evelina Solem (KD) 

KSN-2024-01517 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 130  

Interpellation om finansiering av och politiskt 
stöd för Kulturhuvudstadsåret 2029 från 
Mattias Johansson (C) 

KSN-2024-01518 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  

 

 

 

  



Sida 70 (71) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-05-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 131  

Interpellation om handlingsplan mot 
hedersrelaterat våld och förtryck från Viviane 
Obaid (C) 

KSN-2024-01519 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  

 

 

  



Sida 71 (71) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-05-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 132  

Interpellation om idrottsutbildningar i 
Uppsala från Christopher Lagerqvist (M) 

KSN-2024-01520 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 

 

 

 


